
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinària  
Data:   27 de setembre de 2021 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet,  batle 
Maria Bel Llinàs Pastor,  regidora 
Antonio Bonet Company,  regidor 
Maria Isabel Nieto Sepúlveda, regidora 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Sebastián Carrió Dalmau,  regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Jeroni Esteva Alzamora,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Maria Pastor Gelabert,  regidora 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 25 de maig de 2020, de 28 de 
juny de 2021 i de 26 de juliol de 2021. 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’aprovació del Conveni entre l’Oficina de 
Prevenció i Lluita contra la Corrupció a les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per tal 
d’establir l’ús del registre de béns patrimonials de l’OAIB per part de l’Ajuntament. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de la contractació de la gestió del servei públic 
d’atenció a la primera infància de l’Ajuntament d’Artà, subjecte a regulació 
harmonitzada, per procediment obert i tramitació urgent. 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals del PSIB-
PSOE, El PI–Proposta per les Illes, Alternativa per Artà i UIA, d’adhesió a la crida de la 
delegació sahrauí a Espanya per salvar la vida de Sultana Jaya i la seva família. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals PSIB-PSOE, 
El PI–Proposta per les Illes, Alternativa per Artà i UIA, sobre la situació de les dones i 
les nines a l’Afganistan. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal del Partit Popular 
per a la millora dels processos selectius i formació de les policies locals per esmenar la 
manca d’efectius de policia local als municipis. 
7. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de reconeixement extrajudicial de 
crèdits 5/2021. 
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8. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit 13/2021. 
9. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 
2021. 
10. Precs i preguntes. 

 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 25 de maig de 2020, de 28 de 
juny de 2021 i de 26 de juliol de 2021 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de 
desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament 
d’organització i funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als membres de la corporació si 
algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions de 25 de maig de 2020, de 
28 de juny de 2021 i de 26 de juliol de 2021, de les quals se n’han expedit, prèviament, 
una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o 
possible formulació d’al·legacions, si s’escau. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de 
membres del consistori i dotze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 25 de 
maig de 2020, de 28 de juny de 2021 i de 26 de juliol de 2021. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’aprovació del Conveni entre l’Oficina de 
Prevenció i Lluita contra la Corrupció a les Illes Balears i l’Ajuntament d’Artà per 
tal d’establir l’ús del registre de béns patrimonials de l’OAIB per part de 
l’Ajuntament 
 
El batle llegeix la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist el Conveni entre l’Oficina de Prevenció i Lluita contra la Corrupció a les Illes 
Balears i l’Ajuntament d’Artà, l’objecte del qual és establir el mecanisme de presentació 
de les obligacions establertes als articles 75.7 i la disposició addicional quinzena de la 
Llei 7/1985, reguladora de les bases del règim local; 
 
Vist que, segons aquest article, els representants locals han de formular declaració sobre 
causes de possible incompatibilitat i sobre qualsevol activitat que els proporcioni o 
pugui proporcionar ingressos econòmics. Vist que també han de formular declaració 
dels seus béns patrimonials i de la participació en societats de tot tipus, amb informació 
de les societats per elles participades, i de les autoliquidacions dels impostos sobre la 
renda, patrimoni i, si s’escau, societats. Vist que aquestes declaracions, efectuades en 
els models aprovats pels plens respectius, es duran a terme abans de la presa de 
possessió, amb ocasió del cessament i al final del mandat, així com quan es modifiquin 
les circumstàncies de fet. 
 
Vist que el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals 
(RD 2568/1986, de 28 de novembre), en el seu article 30 concreta que ambdós registres 
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s’han de constituir a la Secretaria de la corporació, i la seva custòdia correspon al 
secretari. 
 
Vist que, per la seva banda, l’article 75 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears, estableix, en termes semblants a l’article 
75.7 LBRL, el deure dels membres de la corporació de presentar les esmentades 
declaracions i concreta (apartat 2) que s’han d’inscriure en els registres constituïts a la 
Secretaria de cada corporació. 
 
Vist que la Llei 16/2016, de 9 de desembre, de creació de l’Oficina de Prevenció i Lluita 
contra la Corrupció a les Illes Balears, estableix en el seu article 23 l’obligació dels 
càrrecs públics de formular una declaració patrimonial que abasti la totalitat dels seus 
béns, drets, obligacions i activitats, i que ha de quedar sota la responsabilitat de 
l’Oficina de Prevenció i Lluita contra la Corrupció a les Illes Balears. I vist que l’article 
25 obliga anualment a l’aportació de la declaració tributària corresponent a l’impost 
sobre la renda de les persones físiques i a l’impost sobre el patrimoni que hagin tengut 
l’obligació de presentar a l’Administració tributària. Vist que aquestes obligacions 
afecten també els membres electes de les corporacions locals, ja que entren dins l’àmbit 
d’aplicació subjectiva de la Llei.  
 
Vist que tant l’Ajuntament com l’Oficina són ens públics que coincideixen en la seva 
funció de publicitat i transparència de les declaracions patrimonials i de béns i de les 
declaracions de renda i patrimoni dels càrrecs públics, per la qual cosa la signatura 
d’aquest Conveni de col·laboració permetrà simplificar la tasca dels membres de la 
corporació a l’hora de presentar les declaracions (béns i patrimoni, d’activitats i renda), 
amb motiu del nomenament, cessament i canvis de circumstàncies, i la presentació 
electrònica davant l’Oficina Anticorrupció servirà també per complir l’obligació de 
presentació davant el secretari de la corporació. 
 
Vist que amb la signatura del Conveni esmentat les parts s’obliguen a: 
 
1. L’Ajuntament: establir com a registre per a les declaracions patrimonials i de béns, 
interessos i activitats, així com per a les presentacions de les declaracions anuals de 
renda i patrimoni, el registre existent a l’Oficina de Prevenció i Lluita contra la 
Corrupció a les Illes Balears, que està disponible a la seva seu electrònica, d’acord amb 
els models de formularis disponibles a la seu electrònica esmentada. 
 
2. L’OAIB: 
 
a) Permetre l’accés al seu registre per tal de que l’Ajuntament pugui consultar i 
descarregar la documentació presentada pels seus càrrecs públics. 
 
b) Anonimitzar les dades per a la seva publicació al Portal de Transparència propi i 
facilitar a l’Ajuntament una adreça web per tal que aquest pugui enllaçar les 
declaracions dels seus càrrecs públics amb el portal de l’OAIB. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
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1. Aprovar, en els mateixos termes que es redacta a l’expedient, el Conveni entre 
l’Ajuntament d’Artà i l’Oficina de Prevenció i Lluita contra la Corrupció a les Illes 
Balears per tal d’establir l’ús del registre de béns patrimonials de l’OAIB per part de 
l’Ajuntament. 
 
2. Designar el batle de la corporació com a representant de l’Ajuntament en la comissió 
mixta de seguiment i execució del Conveni, prevista a la seva clàusula cinquena.  
 
3. Facultar el batle per a la signatura del Conveni.>> 
 
El batle diu que el que es pretén amb aquest conveni és simplificar la tasca, que es 
publicaria la informació a la plataforma de l’Oficina de Prevenció i Lluita contra la 
Corrupció de les Illes Balears i facultaria l’Ajuntament, mitjançant un enllaç, per poder 
disposar d’aquesta informació a la web de l’Ajuntament. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que està d’acord amb la proposta i que hi votarà a 
favor. 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, diu que aquest Conveni es du a aprovació per agilitzar 
la tramitació i no presentar tanta documentació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de la proposta. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que està a favor de la proposta. Diu que és per a 
facilitar la transparència en la feina dels representants públics. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar, en els mateixos termes que es redacta a l’expedient, el Conveni entre 
l’Ajuntament d’Artà i l’Oficina de Prevenció i Lluita contra la Corrupció a les Illes 
Balears per tal d’establir l’ús del registre de béns patrimonials de l’OAIB per part de 
l’Ajuntament. 
 
2. Designar el batle de la corporació com a representant de l’Ajuntament en la comissió 
mixta de seguiment i execució del Conveni, prevista a la seva clàusula cinquena.  
 
3. Facultar el batle per a la signatura del Conveni. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de la contractació de la gestió del servei 
públic d’atenció a la primera infància de l’Ajuntament d’Artà, subjecte a 
regulació harmonitzada, per procediment obert i tramitació urgent 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient relatiu a la contractació de la gestió del servei públic 
d’atenció a la primera infància del terme municipal d’Artà, subjecte a regulació 
harmonitzada, per procediment obert, tramitació urgent, emet el següent informe 
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proposta d’acord, de conformitat amb el que estableix l’article 175 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, amb base als següents 
 
ANTECEDENTS  
 
A la vista de les característiques del contracte que es pretén adjudicar: 

 

Tipus de contracte: contracte de serveis subjecte a regulació harmonitzada 

Objecte del contracte: gestió del servei públic d’atenció a la primera infància del terme 
municipal d’Artà 

Procediment de contractació: obert Tipus de tramitació: urgent 

Codi CPV: 801 10000-8 (serveis d’ensenyament preescolar, categoria 24 d’educació i 
formació professional) 

Valor estimat del contracte: 1.150.999,70 € 

Pressupost base de licitació IVA exclòs: 
1.150.999,70 € 

IVA %: exempt d’IVA 

Durada de l’execució:  4 anys  Durada màxima: 4 anys i 6 mesos 

 
FONAMENTS DE DRET 
 
La legislació aplicable a l’assumpte és la següent: 
 
- Els articles 63, 99 a 102, 116, 117, 122, 124 i 131 a 158 i les disposicions addicionals 
segona, tercera i quinzena de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector 
públic, per la qual es traslladen a l’ordenament jurídic espanyol les directives del 
Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014 
(d’ara endavant LCSP). 
- Els articles 4 a 6, 18 a 24, 27 i 48 a 64 de la Directiva 2014/24/UE, del Parlament 
Europeu i del Consell de 26 de febrer de 2014, sobre contractació pública i per la qual 
es deroga la Directiva 2004/18/CE (d’ara endavant, Directiva de contractació). 
- El Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desplega parcialment la 
Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic. 
- El Reial decret 1098/2001, de 12 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament general de 
la Llei de contractes de les administracions públiques (articles vigents després de 
l’entrada en vigor del Reial decret 817/2009, de 8 de maig). 
 
Per tot això, es considera que l’expedient ha seguit la tramitació establerta en la 
legislació aplicable i és procedent la seva aprovació pel Ple de l’Ajuntament, de 
conformitat amb el que es disposa la disposició addicional segona, apartat segon de la 
Llei 9/2017 de 8 de novembre, de contractes del sector públic, per la qual es traslladen a 
l’ordenament jurídic espanyol les directives del Parlament Europeu i del 
Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, així com el que disposa la 
base 34 d’execució del pressupost d’aquest Ajuntament. 
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Per això, de conformitat amb que estableix l’article 175 del Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, 
de 28 de novembre, el que subscriu eleva la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD 

 
1. Aprovar l’expedient de contractació de serveis, subjecte a regulació harmonitzada per 
procediment obert, tramitació urgent, del servei públic d’atenció a la primera infància 
del terme municipal d’Artà, convocant-ne la licitació. 
 
2. Comprometre la despesa corresponent per a cada exercici, tal com estipula la clàusula 
cinquena del Plec de clàusules administratives particulars. 

 
3. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques 
que han de regir el contracte. 

 
4. Publicar l’anunci de licitació en el perfil del contractant amb el contingut que preveu 
l’annex III de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic. 

 
5. Publicar l’anunci de licitació en el Diari Oficial de la Unió Europea, deixant 
constància en l’expedient de la data d’enviament de l’anunci de licitació. 
 
6. Publicar en el perfil de contractant tota la documentació integrant de l’expedient de 
contractació, en particular del Plec de clàusules administratives particulars i el de 
prescripcions tècniques. 
 
7. Designar els membres de la mesa de contractació i publicar-ne la composició en el 
perfil del contractant: 
 
- Manuel Galán Massanet, que ha d’actuar com a president de la mesa (batle president 
de l’Ajuntament) 
- Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, vocal (secretària de la corporació) 
- Maria Llodrà Adrover, vocal (arquitecta) 
- Maria Antònia Llull Sancho, que ha d’actuar com a secretària de la mesa 
(administrativa de l’Ajuntament d’Artà). 

 
8. Designar els membres del comitè d’experts que ha de valorar els criteris la 
ponderació dels quals depengui d’un judici de valor i publicar-ne la composició en el 
perfil del contractant: 
 
- Un/a representant de l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància 
- Un/a representant de l’Equip d’Atenció Primerenca (EAP) 
- Un/a representant de la UIB.>> 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, informa els reunits que manté el tema del comitè 
d’experts, ja que l’Equip de Govern aposta per la qualitat de l’educació.  
 
Seguidament, explica les principals característiques del PCAP i del PPT. 
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La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que fa tres vegades que presenten al Ple una 
moció per internalitzar aquest servei. Diu que no hi votaran en contra perquè és hora de 
donar sortida a aquest tema, però que s’abstendran en la votació; diu que no hi ha unes 
millores diferents de l’anterior PCAP. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no posa en dubte la qualitat de l’educació. 
Opina que l’Equip de Govern ha tengut molt de temps per dur a terme la tramitació 
d’aquest plec. Diu que votarà a favor de la proposta. 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, diu que jurídicament hi havia una seguretat legal de 
continuar amb les classes. Comenta que s’han revisat els plecs i que no s’han modificat 
gaire, perquè consideren que són uns bons plecs; comenta que la idoneïtat dels serveis 
és molt important. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 10 vots a favor (PSOE, PI, AA i PP) i 2 
abstencions (UIA): 
 
1. Aprovar l’expedient de contractació de serveis, subjecte a regulació harmonitzada per 
procediment obert, tramitació urgent, del servei públic d’atenció a la primera infància 
del terme municipal d’Artà, convocant-ne la licitació. 
 
2. Comprometre la despesa corresponent per a cada exercici, tal com estipula la clàusula 
cinquena del Plec de clàusules administratives particulars. 

 
3. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques 
que han de regir el contracte. 

 
4. Publicar l’anunci de licitació en el perfil del contractant amb el contingut que preveu 
l’annex III de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic. 

 
5. Publicar l’anunci de licitació en el Diari Oficial de la Unió Europea, deixant 
constància en l’expedient de la data d’enviament de l’anunci de licitació. 
 
6. Publicar en el perfil de contractant tota la documentació integrant de l’expedient de 
contractació, en particular del Plec de clàusules administratives particulars i el de 
prescripcions tècniques. 
 
7. Designar els membres de la mesa de contractació i publicar-ne la composició en el 
perfil del contractant: 
 
- Manuel Galán Massanet, que ha d’actuar com a president de la mesa (batle president 
de l’Ajuntament) 
- Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, vocal (secretària de la corporació) 
- Maria Llodrà Adrover, vocal (arquitecta) 
- Maria Antònia Llull Sancho, que ha d’actuar com a secretària de la mesa 
(administrativa de l’Ajuntament d’Artà). 

 
8. Designar els membres del comitè d’experts que ha de valorar els criteris la 
ponderació dels quals depengui d’un judici de valor i publicar-ne la composició en el 
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perfil del contractant: 
 
- Un/a representant de l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància 
- Un/a representant de l’Equip d’Atenció Primerenca (EAP) 
- Un/a representant de la UIB. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals del PSIB-
PSOE, El PI–Proposta per les Illes, Alternativa per Artà i UIA, d’adhesió a la 
crida de la delegació sahrauí a Espanya per salvar la vida de Sultana Jaya i la seva 
família 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Sultana Jaya és una de les cares més visibles de les zones ocupades del Sàhara 
Occidental per la seva confrontació directa contra les autoritats d’ocupació marroquines. 
Sultana i la seva família estan sent sotmeses a maltractaments físics i psicològics perquè 
cessin en les seves reivindicacions pacífiques a favor de l’autodeterminació i 
independència de el poble sahrauí. 
 
Aquesta resistència pacífica per denunciar la greu situació que viu la població civil 
sahrauí a les ciutats ocupades del Sàhara Occidental està sent objecte de l’atenció de la 
comunitat internacional. 
 
Sultana, defensora dels drets humans, així com la seva família, estan sota arrest 
domiciliari imposat per les forces paramilitars marroquines des de fa més de 295 dies. 
L’entrada al seu habitatge està bloquejada, impedint qualsevol visita de sahrauís al seu 
domicili. 
 
El règim marroquí està aprofitant la situació de guerra i el tancament de fronteres per la 
pandèmia per instaurar un clima de por i repressió contra els civils sahrauís de les zones 
ocupades del Sàhara Occidental, última colònia d’Àfrica pendent de descolonització i la 
potència administradora de la qual segueix sent Espanya. 
 
Urgeix salvar la vida de Sultana Jaya i la seva família i, per això, es proposa a Ple de 
l’Ajuntament que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Exigir a l’ONU, la UE i a Espanya que actuïn amb caràcter d’urgència i protegeixin 
l’activista sahrauí Sultana Jaya i la seva família, en seriós perill i que segueixen vivint 
assetjades, aïllades i confinades per les forces d’ocupació marroquines. 
 
2. Demanar al Govern d’Espanya que compleixi les seves responsabilitats com a 
potència administradora i, en particular, que garanteixi la protecció de l’activista sahrauí 
Sultana Jaya i la seva família i que exigeixi al Govern del Marroc el respecte del dret 
internacional humanitari. 
 
3. Sol·licitar l’enviament, de manera urgent, d’una comissió mèdica internacional a la 
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ciutat ocupada de Bojador per assistir i atendre a l’activista i la seva família davant 
aquesta fragant violació dels drets humans. 
 
4. Exigir al Consell de Seguretat de l’ONU accelerar la celebració d’un referèndum 
d’autodeterminació al poble sahrauí, segons l’acordat en diverses resolucions de 
Nacions Unides.>> 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que és una moció dirigida a l’Ajuntament d’Artà i 
que es presenta a la resta de l’Estat. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, explica àmpliament la situació de Sultana Jaya i la 
seva família. 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, diu que votaran a favor de la moció. Explica que ella 
ha pogut anar als campaments de refugiats. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta que no poden passar aquestes coses. Diu que 
vol creure que el president del Govern nacional deu tenir aquest tema damunt la taula. 
Diu que votarà a favor de la moció. 
  
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Exigir a l’ONU, la UE i a Espanya que actuïn amb caràcter d’urgència i protegeixin 
l’activista sahrauí Sultana Jaya i la seva família, en seriós perill i que segueixen vivint 
assetjades, aïllades i confinades per les forces d’ocupació marroquines. 
 
2. Demanar al Govern d’Espanya que compleixi les seves responsabilitats com a 
potència administradora i, en particular, que garanteixi la protecció de l’activista sahrauí 
Sultana Jaya i la seva família i que exigeixi al Govern del Marroc el respecte del dret 
internacional humanitari. 
 
3. Sol·licitar l’enviament, de manera urgent, d’una comissió mèdica internacional a la 
ciutat ocupada de Bojador per assistir i atendre a l’activista i la seva família davant 
aquesta fragant violació dels drets humans. 
 
4. Exigir al Consell de Seguretat de l’ONU accelerar la celebració d’un referèndum 
d’autodeterminació al poble sahrauí, segons l’acordat en diverses resolucions de 
Nacions Unides. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals del PSIB-
PSOE, El PI–Proposta per les Illes, Alternativa per Artà i UIA, sobre la situació de 
les dones i les nines a l’Afganistan 
 
La regidora del PSOE, Sra. Llinàs, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS  
 
L’arribada al poder dels talibans a l’Afganistan ha provocat una immensa preocupació 
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en les institucions europees i en la comunitat internacional per la situació dels drets 
humans del país, especialment de les dones i les nines.  
 
Un de cada dos menors a l’Afganistan patirà desnutrició severa enguany, segons 
estimacions d’UNICEF. 
 
Amb l’anterior regim talibà, entre 1996 i 2001, les dones no tenien drets, no podien 
sortir de casa soles, ni tan sols per anar al metge, ni tampoc podien estudiar o fer feina, 
participar en la vida social o política. Les dones afganeses no tenien cap instrument per 
protegir-se de la violència de gènere a la qual estaven exposades de manera permanent i 
quotidiana, obligades a matrimonis indesitjats o a la maternitat. La imposició del burca 
és el símbol de la desaparició de les dones de la vida pública i la seva esclavitud. 
 
Després de vint anys d’una democràcia incipient en què les dones han conquerit drets 
com el de l’educació (actualment hi ha 3,3 milions de nines que reben educació) o 
l’accés a la universitat, la llibertat d’anar soles pel carrer, conduir un cotxe o de rebre 
assistència sanitària —segons l’OMS, durant aquests anys el 87 % de la població, 
incloses les dones, varen poder rebre-la— i s’ha vist truncada durant el que duim de 
2021 pels talibans, que han ocupat per complet l’Afganistan i han restaurat l’estat de 
terror cap a les dones que hi va haver fins a l’any 2000. 
 
La vida de les dones afganeses ens importa, per la qual cosa consideram urgent que el 
Govern de les Illes Balears, d’Espanya i la comunitat internacional, incloent-t’hi l’ONU, 
la UE i tots els països que formen part d’ella, emprenguin les accions necessàries per 
evitar la tragèdia, donant suport a la vida, la seguretat i els drets de les dones afganeses. 
D’aquesta manera estarem complint tant amb la legislació autonòmica en matèria de 
promoció de la igualtat entre dones i homes i en la cooperació internacional, així com 
l’objectiu 5, de desenvolupament sostenible, relatiu a igualtat de gènere. 
 
Garantir la seguretat, la protecció i la dignitat dels seus ciutadans, en particular els grups 
més vulnerables com dones, infants i minories, és la major responsabilitat i deure de 
qualsevol govern. Les nines han de seguir podent anar a l’escola, tenir accés a l’atenció 
mèdica i poder treballar i moure lliurement. Els drets de les dones i les nines no són 
negociables per a nosaltres. 
 
El Govern de les Illes Balears ha estat pioner per oferir-se al Govern d’Espanya en 
acollir dones i nines de l’Afganistan en qualitat de refugiades o sol·licitants d’asil i 
poder contribuir a garantir la seva vida i la seva integritat. L’Institut Balear de la Dona 
ha reclamat prioritat per a les dones activistes, universitàries, sanitàries, docents, que 
estan en  major risc perquè estan en la diana dels talibans. 
 
Per altra banda, el Govern d’Espanya ha promogut una declaració de la Unió Europea 
per vetllar per la seguretat i drets de les dones i nines de l’Afganistan, ha plantejat 
davant les institucions europees la seva disposició a donar suport a les dones afganeses i 
a acollir les que corren més risc i ha organitzat el dispositiu per tal de repatriar persones 
que han col·laborat amb el Govern  d’Espanya. 
 
Per tot això, els grups municipals del PSIB-PSOE, El PI–Proposta per les Illes, 
Alternativa per Artà i UIA, presenten la següent  
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PROPOSTA D’ACORD:  
 
1. Mostrar, l’Ajuntament d’Artà, la seva preocupació per la situació a l’Afganistan, 
particularment per la situació de les dones i nines, i comprometre’s a treballar, amb els 
recursos disponibles a l’Ajuntament, per evitar que es vulnerin els seus drets 
fonamentals. En aquest sentit, instar el Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació 
perquè una part de l’aportació que rep d’aquest Ajuntament es destini a programes de 
dones i infants afganesos.  
 
2. Donar suport al Govern de les Illes Balears en la proposta d’acollir dones i nines 
afganeses en qualitat de refugiades o sol·licitants d’asil i poder contribuir a garantir la 
seva vida i la seva integritat, dins l’estratègia nacional i europea. 
 
3. Instar el Govern de les Illes Balears i el Govern d’Espanya a adoptar mesures de 
protecció adreçades a aquells homes i dones que es trobin en situació de risc per ser 
defensors dels drets humans, així com de dones activistes i professionals que durant 
aquests anys han treballat per a la construcció de la llibertat i democràcia a l’Afganistan.  
 
4. L’Ajuntament d’Artà insta la Unió Europea a que organitzi i distribueixi urgentment 
ajuda humanitària. Demanem al Servei d’Acció Exterior i a la Comissió que avaluïn 
ràpidament les necessitats, juntament amb altres donants internacionals, i estableixin 
canals de distribució. 
 
5. Instar la Unió Europea a seguir de prop la conducta dels talibans, especialment pel 
que fa als drets de la dona, la seguretat de les minories i dels nins i nines. L’Afganistan 
no s’ha de tornar a convertir mai més en un refugi segur per als terroristes. 
L’incompliment d’aquestes línies vermelles ha de conduir a sancions, aïllament 
diplomàtic i retallada de l’ajut directe al desenvolupament de la Unió Europea per a les 
entitats relacionades amb l’estat. 
 
6. Instar el Govern de l’Estat a treballar, juntament amb la Unió Europea, per tal 
d’establir corredors segurs humanitaris perquè aquelles persones sol·licitants d’asil 
puguin ser traslladades a un territori segur, facilitant la seva mobilitat i protecció 
internacionals. 
 
7. Instar la Unió Europea a la suspensió de les deportacions a l’Afganistan i a treballar 
en una política migratòria eficaç, que vagi a l’arrel dels problemes i causes que obliguen 
les persones a migrar, alhora que eviti els desastres humanitaris i que garanteixi la plena 
protecció de les persones migrades i els seus drets. 
 
8. Reconèixer la tasca humanitària i de seguretat per al poble afgà desenvolupada 
aquests anys per les Forces Armades espanyoles i pels empleats públics, personal de 
l’ambaixada i col·laboradors del Govern d’Espanya.>> 
   
El portaveu del PP,  Sr. Lliteras, analitza els diferents punts de la part dispositiva i diu 
que votarà a favor de la moció, ja que hi ha més punts en els quals està a favor que en 
contra. 
 



12 
 

A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Mostrar, l’Ajuntament d’Artà, la seva preocupació per la situació a l’Afganistan, 
particularment per la situació de les dones i nines, i comprometre’s a treballar, amb els 
recursos disponibles a l’Ajuntament, per evitar que es vulnerin els seus drets 
fonamentals. En aquest sentit, instar el Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació 
perquè una part de l’aportació que rep d’aquest Ajuntament es destini a programes de 
dones i infants afganesos.  
 
2. Donar suport al Govern de les Illes Balears en la proposta d’acollir dones i nines 
afganeses en qualitat de refugiades o sol·licitants d’asil i poder contribuir a garantir la 
seva vida i la seva integritat, dins l’estratègia nacional i europea. 
 
3. Instar el Govern de les Illes Balears i el Govern d’Espanya a adoptar mesures de 
protecció adreçades a aquells homes i dones que es trobin en situació de risc per ser 
defensors dels drets humans, així com de dones activistes i professionals que durant 
aquests anys han treballat per a la construcció de la llibertat i democràcia a l’Afganistan.  
 
4. L’Ajuntament d’Artà insta la Unió Europea a que organitzi i distribueixi urgentment 
ajuda humanitària. Demanem al Servei d’Acció Exterior i a la Comissió que avaluïn 
ràpidament les necessitats, juntament amb altres donants internacionals, i estableixin 
canals de distribució. 
 
5. Instar la Unió Europea a seguir de prop la conducta dels talibans, especialment pel 
que fa als drets de la dona, la seguretat de les minories i dels nins i nines. L’Afganistan 
no s’ha de tornar a convertir mai més en un refugi segur per als terroristes. 
L’incompliment d’aquestes línies vermelles ha de conduir a sancions, aïllament 
diplomàtic i retallada de l’ajut directe al desenvolupament de la Unió Europea per a les 
entitats relacionades amb l’estat. 
 
6. Instar el Govern de l’Estat a treballar, juntament amb la Unió Europea, per tal 
d’establir corredors segurs humanitaris perquè aquelles persones sol·licitants d’asil 
puguin ser traslladades a un territori segur, facilitant la seva mobilitat i protecció 
internacionals. 
 
7. Instar la Unió Europea a la suspensió de les deportacions a l’Afganistan i a treballar 
en una política migratòria eficaç, que vagi a l’arrel dels problemes i causes que obliguen 
les persones a migrar, alhora que eviti els desastres humanitaris i que garanteixi la plena 
protecció de les persones migrades i els seus drets. 
 
8. Reconèixer la tasca humanitària i de seguretat per al poble afgà desenvolupada 
aquests anys per les Forces Armades espanyoles i pels empleats públics, personal de 
l’ambaixada i col·laboradors del Govern d’Espanya. 
 
   
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal del Partit 
Popular per a la millora dels processos selectius i formació de les policies locals per 
esmenar la manca d’efectius de policia local als municipis 
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El portaveu del PP, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 
A les Illes Balears durant els darrers cinc anys s’han perdut més de 350 policies locals, 
segons es recull a l’última memòria de l’ISPIB de l’any 2020. Els municipis que 
disposen de cos de policia local són 49 i es reparteixen a Mallorca amb 35 municipis i 
1.750 Policies, Menorca amb 8 municipis i 201 policies, Eivissa amb 5 municipis i 245 
policies i Formentera amb 14 policies. 
 
El 27 de juliol de 2021 es convalidava el Decret 6/2021, de 9 de juliol, de modificació 
de la Llei 4/2013, de 17 de juliol, de coordinació de les policies locals de les Illes 
Balears. Aquesta modificació introdueix la problemàtica figura de l’agent Covid, 
aprovada sense el consens de les pròpies direccions de Policia, dels sindicats, dels 
propis policies locals (que han hagut de superar una o dues oposicions, el curs bàsic de 
800 hores i les seves corresponents pràctiques entre 6 i 12 mesos), del sector de la 
seguretat privada, al qual se li fa una clara intromissió, a més de les crítiques dels 
darrers tres exdirectors generals d’Emergències i Interior. 
 
L’opció de tramitar aquest Decret 6/2021 com a projecte de llei no serà possible, els 
grups que formen el Govern no han volgut i no han permès les esmenes de la resta de 
grups polítics que formen part del Parlament, que volien millorar alguns aspectes 
urgents i molt necessaris per a la seguretat dels municipis de les Illes Balears. 
 
La convocatòria d’oposicions per part dels ajuntaments impliquen temps i despeses, 
però a més implica, sobretot, que els opositors que superen el concurs oposició hagin de 
ser nomenats funcionaris en pràctiques. 
 
Els òrgans encarregats dels processos selectius i de la formació dels policies locals 
haurien de ser la Conselleria de Presidència, Funció Pública i Igualtat, conjuntament 
amb l’EBAP i l’ISPIB. 
 
D’aquesta manera, i amb una borsa d’agents formats de forma contínua des del Govern, 
seria més eficient i funcional la incorporació d’agents de policia local en els municipis 
que ho necessitin. 
 
De tots és coneguda, o hauria de ser coneguda a l’Administració, la teoria de l’economia 
d’escales, per la qual cosa es poden beneficiar principalment els ajuntaments petits i 
amb menys possibilitats d’abonar les despeses dels processos selectius quan els 
processos selectius són duts a terme per l’Administració autonòmica. 
 
Per altra part, l’Administració autonòmica no pot desconèixer ni al·legar ignorància en 
relació als agents que potencialment es poden jubilar any rere any, ja que té les 
memòries anuals amb piràmide d’edat i sap, estadísticament, quin percentatge decideix 
jubilar-se als 59/60 anys. 
 
La solució passa per formar tants d’agents com personal es pot jubilar i aplicar la taxa 
de reposició de 115 % per a les policies locals. 
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Per tot això, el Grup Popular proposa al Ple l’aprovació dels següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a modificar la Llei 4/2016, per resoldre d’una 
manera eficient i àgil la problemàtica de manca d’agents de policia local als municipis 
de Mallorca, on l’EBAP exerceixi la competència dels processos selectius i la formació 
dels agents de policia local, amb la creació d’una borsa d’agents formats amb el curs 
bàsic per poder distribuir-los i ser nomenats com a funcionaris en els municipis on sigui 
necessari, d’acord amb les sol·licituds i les notes de curs. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears que s’exigeixi tenir el curs bàsic per exercir de 
policia local o el curs de capacitació per ser nomenat funcionari en comissió de serveis 
o interí i que només figurin en la Llei de coordinació de policies locals la figura de 
policia local i els seus comandaments, eliminant la figura de l’agent Covid d’aquesta 
Llei. 
 
3. Instar el Govern de les Illes Balears que un cop que l’aspirant hagi superat el curs de 
capacitació tengui l’obligació de romandre com a mínim 18 mesos en el mateix 
ajuntament on hagi estat nomenat funcionari en pràctiques per tal que almenys pugui 
aquest garantir-se que la inversió de diners públics que destina a la seva formació 
específica, uniformitat i esforç econòmic d’aquesta Administració local, no es vegi 
afectada com passa avui dia. En cas de renunciar abans de la finalització dels 18 mesos, 
no podria tornar formar part de la borsa de la CAIB i, per tant, el curs bàsic de policia 
local quedaria sense vigència.>> 
 
El batle llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Tal com vaig comentar a les comissions informatives, benvingut sigui el debat de la 
policia local en aquest plenari i a tots els ajuntaments. Fa temps que els diferents batles 
de les Illes Balears manifestam la necessitat de poder disposar de més efectius a les 
nostres plantilles de policia local. 
 
En la majoria de vegades, aquesta ampliació de les plantilles no s’ha fet per les taxes de 
reposició que venien imposades des del Govern de l’Estat i sobretot arran de la Llei 
orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, la 
Llei 2/2012, de 29 de juny, de pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2012 i les 
successives lleis de pressupostos.  
 
La necessitat d’ampliar els efectius de la policia s’ha fet més palesa amb l’actual crisi 
sanitària i econòmica a causa de la Covid. Els xats on hi ha els batles i batlesses de les 
Illes Balears han demanat a través de la FELIB una solució urgent per afrontar totes les 
necessitats que hi havia i que hi ha en relació als efectius de policia local.  
 
En algunes de les coses que s’exposen en aquesta moció podrem estar d’acord, però és 
tan urgent la necessitat d’una solució que no podem esperar més i d’aquesta urgència va 
néixer el Decret llei 6/2021, de 9 de juliol, de coordinació de policies locals.  
 
Un decret llei que dona algunes solucions urgents per tal de millorar les plantilles de 
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policia dels diferents ajuntaments. No és un decret llei que ho arregli tot, però dona 
algunes solucions.  
 
Des de la meva posició de batle d’Artà, anim les diferents formacions polítiques amb 
veu i vot al Parlament de les Illes Balears aquí representades a seguir treballant per 
trobar una solució definitiva a aquest problema. 
 
Però ara el que tenim és un decret llei que dona, no la millor solució, però sí una solució 
per a aquest greu problema. 
 
Per aquest motiu i des d’aquesta perspectiva necessitat urgent de donar una solució al 
problema de la policia, no podem votar a favor d’aquesta moció amb els arguments 
següents: 
 
- Pel que fa a la proposta d’acord núm. 1, en la qual es proposa instar el Govern de les 
Illes per tal que sigui el Govern qui faci els processos selectius, cal dir que aquesta és 
una competència de l’Ajuntament recollida a la Llei de bases de règim local i, per tant, 
hauria de ser aquesta la llei que s’hauria de modificar i no sols la Llei 4/2013. 
- Quant al segon punt dels acords, també el votarem en contra, perquè no podem instar 
el Govern de les Illes Balears a exigir un curs bàsic per exercir de policia o el de 
capacitació, perquè la Llei 4/2013, de 17 de juliol, de coordinació de la policia local ja 
exigeix aquest curs bàsic per exercir de policia local com una part important de procés 
selectiu.  
- Pel que fa a instar per eliminar la figura de l’agent Covid, es tracta d’una figura que de 
forma voluntària poden crear els ajuntaments, en cap cas no és obligatòria i sí clarament 
temporal, com a màxim fins al 31 de desembre de 2022. Aprofit també per enunciar que 
l’Ajuntament d’Artà, atesa la manca d’efectius, ha demanat dos agents Covid.  
- El tercer acord fa referència a obligar a una permanència mínima de 18 mesos en el 
mateix ajuntament. Cal recordar que l’article 43 de la Llei 4/2013, de coordinació, 
estableix en la lletra b que, per participar en un procés de mobilitat, s’ha d’acreditar com 
a mínim 3 anys com a funcionari de carrera. Sí que és cert que poden participar en 
comissions de servei, però és potestat de l’Ajuntament la seva concessió i, per altra 
banda, estan aquells que, essent funcionaris de carrera, es presenten a altres processos 
selectius i que, si els superen, es poden incorporar a un altre ajuntament. En aquest cas, 
cap llei pot limitar ni vulnerar un dret individual.>> 
 
El batle diu que, per tot això, votarà en contra de la moció. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que la manca de policia local és una manca de tots 
els municipis. Diu que les institucions estan fent passes per solucionar el problema. Diu 
que votaran en contra de la moció, ja que opinen que va en contra de la feina feta i 
perquè es posiciona contra l’autonomia municipal. 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, demana la votació per separat dels punts de la part 
dispositiva. Explica que estan a favor del punt número 1 de la part dispositiva; en 
relació al punt número 2, opina que els agents Covid no són la millor solució, però 
opina que poden solucionar alguns problemes; i diu que hi votaran en contra. I, en 
relació al punt número 3, opina que hi ha una incongruència en aquest punt i també diu 
que la comunitat autònoma no té, ara per ara, borsa per a policies locals; diu que també 
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hi votarà en contra. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu a la portaveu d’El PI que li va bé fer la votació 
separada dels punts de la part dispositiva. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que la mancança de policies locals és un problema, 
que s’ha accentuat amb el tema de la Covid-19. Diu que votarà en contra de la moció. 
Parla de figures especialitzades, com el policia tutor i policies de medi ambient. Opina 
que la figura dels agents Covid li pareix una bona idea, atesa aquesta situació 
d’emergència; manifesta que li ha semblat molt bé. Felicita el portaveu del PP, 
Sr. Lliteras, per la presentació de la moció i poder parlar d’aquest tema en un plenari. 
 
El portaveu del PP dona les gràcies a la portaveu d’AA pel que li ha dit. Opina que Artà 
necessita policies locals que entenguin el mallorquí, però també l’anglès o l’alemany, ja 
que avui, a Artà, hi ha molta gent estrangera. 
 
Seguidament, es vota el punt número 1 de la part dispositiva i, per 4 vots a favor (PP i 
PI) i  8 vots en contra (PSOE, AA i UIA), no resulta aprovat per manca de quòrum en la 
votació. 
 
Finalment, se sotmet a votació els punts números 2 i 3 de la part dispositiva i, per 1 vot 
a favor (PP) i 11 vots en contra (PSOE, PI, AA i UIA), no resulten aprovats per manca 
de quòrum en la votació. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de reconeixement extrajudicial de 
crèdits 5/2021 
 
El regidor delegat d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada, literalment, 
diu: 
 
<<En relació amb l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 5/2021 i de 
conformitat amb la normativa d’aplicació vigent, s’emet aquesta proposta amb base als 
següents 

 
ANTECEDENTS  

 
1. Mitjançant provisió d’alcaldia es va veure la necessitat de tramitar un reconeixement 
extrajudicial de crèdits. 

 
2. Es va emetre l’informe corresponent  per part de la interventora. 

 
Per això, de conformitat amb el que estableix l’article 175 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial 
decret 2568/1986, de 28 de novembre, es proposa adoptar el següent  

 
ACORD: 

 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits provinents de les despeses corresponents a 
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l’exercici de 2020 i que sumen un total de 548,13 euros, que s’aplicaran al pressupost de 
2021 amb càrrec a les seves partides respectives.  

 
2. Donar trasllat d’aquest acord als departaments d’Intervenció i Tresoreria.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, mostra la seva conformitat amb la proposta. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 10 vots a favor (PSOE, PI, AA i PP) i 2 
abstencions (UIA): 
 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits provinents de les despeses corresponents a 
l’exercici de 2020 i que sumen un total de 548,13 euros, que s’aplicaran al pressupost de 
2021 amb càrrec a les seves partides respectives.  

 
2. Donar trasllat d’aquest acord als departaments d’Intervenció i Tresoreria. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit 13/2021 
 
El regidor delegat d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, 
diu: 
 
<<Vist que existeixen despeses que no poden demorar-se fins a l’exercici següent, per a 
les quals no existeix crèdit suficient en el pressupost vigent de la corporació, la Batlia 
va proposar la modificació de crèdit en la modalitat de suplement de crèdit amb càrrec 
al romanent líquid de tresoreria.  
 
Atès que es va emetre la Memòria de Batlia, en la qual s’especificaven la modalitat de 
modificació del crèdit, el finançament de l’operació i la seva justificació. 

 
Atès que es va emetre l’informe de Secretaria sobre la legislació aplicable i el 
procediment a seguir. 
 
Vist que es va emetre l’informe d’Intervenció mitjançant el qual es va informar 
favorablement la proposta de Batlia i que es va elaborar l’informe d’Intervenció sobre el 
càlcul de l’estabilitat pressupostària. 

 
De conformitat amb el que es disposa en l’article 177.2 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, i en l’article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local, es proposa adoptar el següent  
 
ACORD: 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 13/2021, en la 
modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent líquid de tresoreria 
resultant de la liquidació de l’exercici anterior, d’acord amb el resum per capítols 
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següent: 
 
Estat de despeses 

Aplicació Descripció 
Crèdit 

extraordinari 
Progr. Econòmica Suplement de crèdit  

 
2313 22102 01 Residència. Gas 22.500,00 € 
2313 22104 01 Residència. Vestuari 4.200,00 € 
2313  22105 01 Residència. Productes alimentaris 35.500,00 € 
2313 22110 01 Residència. Productes de neteja 7.000,00 € 
2313 22199 01 Residència. Altres subministraments 9.000,00 € 
2313 22799 01 Residència. Treballs d’altres empreses 31.000,00 € 
2314 22799 01 Centre de Dia. Treballs d’altres empreses 4.000,00 € 
0111 35900 01 Interessos i comissions 4.500,00 € 

  Total 117.700,00 € 
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent líquid de tresoreria, en els 
termes següents: 
 
Estat d’ingressos 

 

 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats 
a) i b), del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del 
títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en 
matèria de pressupostos, que són els següents: 

 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de 
demorar-ho a exercicis posteriors. 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit suficient destinat a 
aquesta finalitat específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui 
establerta la vinculació jurídica. 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el butlletí oficial 
de la província, pel termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades 
poden examinar-lo i presentar reclamacions davant el Ple. Considerar l’expedient 
aprovat definitivament si durant el termini esmentat no es presenten reclamacions; en 
cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les.>> 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Moreno, diu que votarà a favor de la proposta, ja que es tracta 

Aplicació: econòmica 
Descripció Euros 

    
Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 
Romanent de tresoreria per a despeses 

generals 117.700,00 € 

      Total d’ingressos  117.700,00 € 
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de despeses de primera necessitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, mostra la seva conformitat amb la proposta. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 13/2021, en la 
modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent líquid de tresoreria 
resultant de la liquidació de l’exercici anterior, d’acord amb el resum per capítols 
següent: 
 
Estat de despeses 

Aplicació Descripció 
Crèdit 

extraordinari 
Progr. Econòmica Suplement de crèdit  

 
2313 22102 01 Residència. Gas 22.500,00 € 
2313 22104 01 Residència. Vestuari 4.200,00 € 
2313  22105 01 Residència. Productes alimentaris 35.500,00 € 
2313 22110 01 Residència. Productes de neteja 7.000,00 € 
2313 22199 01 Residència. Altres subministraments 9.000,00 € 
2313 22799 01 Residència. Treballs d’altres empreses 31.000,00 € 
2314 22799 01 Centre de Dia. Treballs d’altres empreses 4.000,00 € 
0111 35900 01 Interessos i comissions 4.500,00 € 

  Total 117.700,00 € 
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent líquid de tresoreria, en els 
termes següents: 
 
Estat d’ingressos 

 

 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats 
a) i b), del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del 
títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en 
matèria de pressupostos, que són els següents: 

 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de 
demorar-ho a exercicis posteriors. 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit suficient destinat a 
aquesta finalitat específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui 

Aplicació: econòmica 
Descripció Euros 

    
Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 
Romanent de tresoreria per a despeses 

generals 117.700,00 € 

      Total d’ingressos  117.700,00 € 
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establerta la vinculació jurídica. 
 

2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el butlletí oficial 
de la província, pel termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades 
poden examinar-lo i presentar reclamacions davant el Ple. Considerar l’expedient 
aprovat definitivament si durant el termini esmentat no es presenten reclamacions; en 
cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 
 
 
9. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost 
de 2021 
 
A continuació, es dona compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de 
juliol i agost de 2021.  
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
10. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP ha presentat un escrit de precs i preguntes, el qual es 
llegeix a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Demanam que es desbrossin tots els camins municipals del nostre municipi com a 
manco un pic a l’any. Per cert, ens podrien dir quants de camins s’han desbrossat i a on? 
 
Resposta: Com li vaig dir al plenari passat, aquestes feines ja han començat. Es 
desbrossaran i mantendran els camins més importants o aquells que fa més temps que no 
es fan. Actualment s’han fet: depuradora, Son Catiu, Son Duc, travessa de Son Catiu–
carretera de Canyamel, travessa de Son Catiu–carretera de Son Servera, s’Estelrica,  
carretera Vella de Palma, ses Païsses i tota la des Moli d’en Leu. Quan el temps ho 
permeti, també es faran les Corballes. 
 
2. Hi ha trossos i llocs de torrents que estan plens de males herbes o malesa, canyes i 
arbusts, què esperen per fer-los nets, que torni a passar una desgràcia com ara farà tres 
anys?  
 
Resposta: La neteja dels torrents no és una competència municipal, com vostè sap, i 
traslladàrem aquesta problemàtica en nombroses ocasions a la Conselleria de Medi 
Ambient, fins i tot li oferírem firmar un conveni. (De fet, aprovàrem al Ple, per 
unanimitat, una moció el passat mes de setembre de 2020 en aquest sentit.) 
 
3. Ens poden dir en quin estat estan les obres del Monestir de Bellpuig?  
 
Resposta: S’han començat els treballs de conservació i m’han dit que el problema de 
l’accés del camí s’ha arreglat. Per tant, confiam que prest es puguin fer totes les 
actuacions que ens han enunciat. 
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4. Ens poden dir si pensen posar una barana protectora a les murades de Sant Salvador, 
més concretament al caminet de vianants de la part interior, ja que ara això és de 
competència i responsabilitat municipals? 
 
Resposta: No ens ho hem plantejat, perquè sempre ha estat així i mai no ens havia arribat 
aquesta queixa ni suggeriment. De tota manera, ho consultarem. 
 
5. Ens poden dir com està el tema de les antenes repetidores de televisió i ràdio, atès que 
no s’han retirat o canviat de lloc tal com demanava l’ordre enviada per part del Consell 
de Mallorca? 
 
Resposta: Tal com vàrem informar, s’està treballant en algunes actuacions alternatives 
per tal de moure alguns elements a un altre lloc, sempre que es pugui garantir el senyal 
tant de televisió com d’antena. Ara traslladarem la proposta a l’IBETEC i al Consell de 
Mallorca. 
 
6. Ens diguéreu que els focus de diversos llocs esportius estarien canviats abans de 
començar les competicions oficials, ens poden dir quan es posaran en funcionament?  
 
Resposta: Els de la Colònia de Sant Pere ja estan en funcionament i els de Ses Pesqueres 
el passat dijous es va signar l’acta de replanteig i ens han comunicat que, a partir de dia 4 
d’octubre, es començarà la instal·lació dels nous focus. 
 
7. Ens poden dir quan es canviarà el Parc Verd d’Artà al solar de l’aparcament per poder 
dedicar el solar del Parc Verd a zona esportiva?  
 
Resposta: M’hagués agradat que ja estàs canviat; la documentació es troba a la 
Conselleria de Medi Ambient i hem resolt els canvis que ens han demanat per seguir amb 
la tramitació. Esperam la resposta definitiva de Medi Ambient per continuar. 
 
8. Per cert, una vegada fet aquest trasllat, no es podria dedicar el solar del Parc Verd per 
fer un camp de futbol 7?  
 
Resposta: Aquesta proposta ja es va estudiar fa molt de temps i un camp de futbol 7 
oficial no hi cap. 
 
9. Ens varen dir que l’aigua de la depuradora estava depurada, ens poden dir la raó per la 
qual fa tanta d’olor l’aigua de la Bassa des Racó allà on s’empra? Ha rebut l’Equip de 
Govern alguna queixa al respecte, perquè a nosaltres sí que ens han fet arribar algunes?  
 
Resposta: No hem rebut cap queixa. De tota manera, podem fer arribar aquestes 
preguntes als responsables de la depuradora i de la bassa de regants. 
 
10. Xerrant d’aigua, dilluns passat, dia 20 de setembre, hi va haver una altra vegada 
problemes al carrer de Ciutat i a la plaça del Conqueridor. Ens demanam per a què han 
servit les obres que es feren dues vegades per evitar d’una vegada per totes aquests 
problemes? Quina solució donarà ara l’Ajuntament?  
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Resposta: Lamentam les molèsties que es puguin derivar d’aquest fet. Les obres que es 
varen fer han servit per alleugerir la quantitat d’aigua que venia, ja que molta ja es 
condueix des del Poliesportiu. La solució no és màgica ni ens garanteix res amb aquestes 
quantitats d’aigua que cauen en poc temps, però sí estam treballant en dos projectes que 
ens poden ajudar a desviar l’aigua perquè no vagi tot al carrer de Ciutat. Un primer seria 
col·locar un gran col·lector d’aigua al carrer de Rafel Blanes per tal de recollir tota 
l’aigua que vengui de la part més alta del poble i desviar-la al torrent de devora el Camp 
de Futbol, i l’altre seria col·locar un col·lector d’aigua pluvial a la prolongació del carrer 
de Ciutat per conduir les aigües que vagin des de la Gran Via fins al Torrent dels Revolts. 
 
11. Ens poden dir si tenen constància d’alguna queixa o denúncia per la pluja del 20 de 
setembre a habitatges de particulars, en els quals l’aigua brollava pels vàters o entrava pel 
carrer o pels albellons dels patis?  
 
Resposta: Sí, tenim dues instàncies relacionades amb incidències d’aquests dies. Fan 
referència a una zona en la qual mai no havíem tengut problemes i pareix ser que és arran 
de l’obra que va fer GESA, que tenim problemes. Ara els nostres tècnics municipals ho 
estan mirant. Una altra instància és a una zona on aquests incidents són més freqüents. 
 
12. Ens poden dir si ja han arribat a un acord amb la propietat del solar on s’ha d’ubicar 
la depuradora de la Colònia de Sant Pere?  
 
Resposta: No hem arribat a cap acord. Són un parell de germans i hi fem feina. 
 
13. Ens poden dir quins doblers ingressa l’Ajuntament per l’ocupació de la via pública 
del passeig Marítim de la Colònia de Sant Pere?  
 
Resposta: Cap. 
 
14. Ens poden dir com està el tema del futur punt verd i de la depuradora de la Colònia de 
Sant Pere? Quan començaren les obres?  
 
Resposta: S’està tramitant la modificació de normes i ara el Consell de Mallorca ens 
demana que posem en càrrega la canonada que hi ha per davall de la carretera que va del 
carrer Major a Betlem, per tal de verificar que està bé. Tan aviat com tenguem el 
pressupost d’aquesta actuació ho farem. 
 
15. Ens poden dir quan el servei mèdic que es donava al dispensari de la Colònia de Sant 
Pere es farà de la mateixa manera que abans de la retirada d’aquest per part de la 
Conselleria de Sanitat del Govern balear?  
 
Resposta: Tenc previst, aquesta setmana, una reunió amb el coordinador del Centre de 
Salut per xerrar d’aquest i altres temes. Tan prest com tengui la informació, la hi faré 
arribar. 
 
16. Ens poden dir quan recomençaran les obres de l’avinguda de Costa i Llobera, més 
concretament, la retirada dels pins que no es retiraren, la retirada de les arrels, la 
sembrada dels arbres que a “bombo i platillo” es va dir, els nous passos de vianants, la 
capa de rodolament, etcètera, etcètera?  



23 
 

 
Resposta: Està en mans del Consell de Mallorca. No m’atrevesc a donar-li una data, 
perquè no depèn de nosaltres. El que sí li puc dir és que, des d’aquest consistori, 
seguirem insistint. 
 
17. Ens poden dir quina quantitat de doblers rep Protecció Civil per realitzar la feina, i 
per cert ben feta, que fan?  
 
Resposta: Té una consignació pressupostària d’uns 9.600 €. 
 
18. Ens poden dir si aquest Equip de Govern està assabentat o informat que hi ha hagut 
venda ambulant i, a més, fora permís al nostre municipi? Què pensen fer al respecte?  
 
Resposta: Si ens diu on, actuarem en conseqüència. 
 
19. Els dimarts, dia de mercat, per la zona de la carretera vella de Palma, més 
concretament entre el Molí d’en Leu i el Pas a Nivell, hi ha una massificació de cotxes 
aparcats. Hi hauria alguna manera de regular aquesta situació o posar senyals i miralls als 
caps de cantó?  
 
Resposta: Passarem aquest fet a la policia per tal que actuï així com ella trobi. 
 
20. Pensen posar més miralls, més concretament al carrer de Son Servera (a l’altura de 
l’estop), al carrer de la Clota (Centre de Dia), al carrer del Figueral (a la cantonada amb 
el carrer de les Parres), entre d’altres?  
 
Resposta: Revisarem on fan falta més miralls i, si escau, els posarem. 
 
21. Ens poden dir fins quan duraran les mesures a la restauració referent a l’ocupació de 
la via pública que es prengueren com a conseqüència de la pandèmia, més concretament 
la doble ocupació amb taules i cadires i l’exempció de la taxa corresponent?  
 
Resposta: Pel que fa a 2021, es va donar fins al 30 de juny i després ho vàrem prorrogar 
fins al 31 de desembre. 
 
22. Ens poden dir o explicar el motiu o motius pels quals els arbres del carrer de Ciutat 
no es podaren per les festes de Sant Salvador ni per la Fira?  
 
Resposta: Es podaran a la tardor. 
 
23. Ja que tenim un equip de futbol que any darrere any va pujant de categoria i el bon 
paper dels altres equips, ens poden dir quan funcionarà el marcador del Camp de Futbol 
Ses Pesqueres?  
 
Resposta: Ho revisarem. 
 
24. Ens poden dir si l’equip de Protecció Civil està ben equipat per realitzar les tasques 
encomanades i si aquest Equip de Govern té constància d’alguna queixa per mancança de 
material per a les seves actuacions?  
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Resposta: Protecció Civil ens va manifestant les seves necessitats i a mida que tenim 
consignació pressupostària anem cobrint. Ara ens han demanat una bomba per treure 
aigua quan el nivell és molt baix. Tenim el pressupost i donarem resposta a aquesta 
petició. 
 
25. Ens poden donar una valoració actual de les diferents instal·lacions esportives del 
nostre municipi, ja que des de fa temps tenim un tècnic esportiu del qual alabem la seva 
feina?  
 
Resposta: Entenem que tenim unes instal·lacions molt dignes, entenem que feim un 
manteniment adient a les instal·lacions, algunes necessiten unes obres de millora i 
d’altres ja s’està actuant. 
 
26. Ens poden donar una valoració de les festes de Sant Salvador i de la Fira?  
 
Resposta: La valoració de les Festes és molt positiva en tots els aspectes (organitzatiu, en 
el compliment de les mesures Covid, quant a participació i sanitàriament). Aprofit, un pic 
més, per donar les gràcies públicament a tots els que hi varen participar (cos de policia, 
voluntaris i al tècnic de festes), per la seva ajuda i comprensió i perquè vàrem demostrar 
que les coses ben fetes tenen bons resultats. Quant a la valoració de la Fira, aquesta és 
positiva, si bé és cert que va ser la primera fira que hi ha hagut postcovid i esperàrem que 
sortissin les mesures. Malgrat que no hi pogués haver animals i que el temps a primera 
hora no acompanyava, pensam que va quedar bé amb la mostra de productes artesans i 
d’ametla, amb el comerç local i els firaires que vengueren, i amb les entitats i les 
associacions locals i la mostra de l’agility. El temps va fer que el showcooking calent i la 
ludoteca per als infants no es pogués dur a terme i va ser una llàstima; esperam que l’any 
que ve no tenguem restriccions. També cal agrair la feina dels col·laboradors i del 
personal que hi va fer feina. 
 
27. Ens poden donar una valoració respecte a l’inici del nou curs escolar? Com està el 
tema de l’escoleta de 0-3 anys?  
 
Resposta: L’inici del curs pareix que ha començat amb normalitat a tots els centres. 
Encara tenen unes mesures sanitàries que s’han de complir i, per part de l’Ajuntament, 
ajudarem amb el que sigui possible, com hem fet fins ara amb els espais i la neteja. Pel 
que fa a l’escoleta de 0-3 anys municipal, com ha pogut comprovar, avui hem aprovat els 
plecs, esperant que no hi hagi cap tipus d’entrebanc i que al mes de gener puguem tenir la 
nova concessió en marxa. Aquest és el nostre desig i estic segur que també el seu. 
 
 
Acords  
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
dotze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 25 de maig de 2020, de 28 de 
juny de 2021 i de 26 de juliol de 2021. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Aprovar, en els mateixos termes que es redacta a l’expedient, el Conveni entre 
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l’Ajuntament d’Artà i l’Oficina de Prevenció i Lluita contra la Corrupció a les Illes 
Balears per tal d’establir l’ús del registre de béns patrimonials de l’OAIB per part de 
l’Ajuntament. 
2.2. Designar el batle de la corporació com a representant de l’Ajuntament en la 
comissió mixta de seguiment i execució del Conveni, prevista a la seva clàusula 
cinquena.  
2.3. Facultar el batle per a la signatura del Conveni. 
 
3. Acordar, per 10 vots a favor (PSOE, PI, AA i PP) i 2 abstencions (UIA): 
3.1. Aprovar l’expedient de contractació de serveis, subjecte a regulació harmonitzada 
per procediment obert, tramitació urgent, del servei públic d’atenció a la primera 
infància del terme municipal d’Artà, convocant-ne la licitació. 
3.2. Comprometre la despesa corresponent per a cada exercici, tal com estipula la 
clàusula cinquena del Plec de clàusules administratives particulars. 
3.3. Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars i de prescripcions 
tècniques que han de regir el contracte. 
3.4. Publicar l’anunci de licitació en el perfil del contractant amb el contingut que 
preveu l’annex III de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic. 
3.5. Publicar l’anunci de licitació en el Diari Oficial de la Unió Europea, deixant 
constància en l’expedient de la data d’enviament de l’anunci de licitació. 
3.6. Publicar en el perfil de contractant tota la documentació integrant de l’expedient de 
contractació, en particular del Plec de clàusules administratives particulars i el de 
prescripcions tècniques. 
3.7. Designar els membres de la mesa de contractació i publicar-ne la composició en el 
perfil del contractant: 
- Manuel Galán Massanet, que ha d’actuar com a president de la mesa (batle president 
de l’Ajuntament) 
- Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, vocal (secretària de la corporació) 
- Maria Llodrà Adrover, vocal (arquitecta) 
- Maria Antònia Llull Sancho, que ha d’actuar com a secretària de la mesa 
(administrativa de l’Ajuntament d’Artà). 
3.8. Designar els membres del comitè d’experts que ha de valorar els criteris la 
ponderació dels quals depengui d’un judici de valor i publicar-ne la composició en el 
perfil del contractant: 
- Un/a representant de l’Institut per a l’Educació de la Primera Infància 
- Un/a representant de l’Equip d’Atenció Primerenca (EAP) 
- Un/a representant de la UIB. 
 
4. Acorden, per unanimitat: 
4.1. Exigir a l’ONU, la UE i a Espanya que actuïn amb caràcter d’urgència i protegeixin 
l’activista sahrauí Sultana Jaya i la seva família, en seriós perill i que segueixen vivint 
assetjades, aïllades i confinades per les forces d’ocupació marroquines. 
4.2. Demanar al Govern d’Espanya que compleixi les seves responsabilitats com a 
potència administradora i, en particular, que garanteixi la protecció de l’activista sahrauí 
Sultana Jaya i la seva família i que exigeixi al Govern del Marroc el respecte del dret 
internacional humanitari. 
4.3. Sol·licitar l’enviament, de manera urgent, d’una comissió mèdica internacional a la 
ciutat ocupada de Bojador per assistir i atendre a l’activista i la seva família davant 
aquesta fragant violació dels drets humans. 
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4.4. Exigir al Consell de Seguretat de l’ONU accelerar la celebració d’un referèndum 
d’autodeterminació al poble sahrauí, segons l’acordat en diverses resolucions de 
Nacions Unides. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Mostrar, l’Ajuntament d’Artà, la seva preocupació per la situació a l’Afganistan, 
particularment per la situació de les dones i nines, i comprometre’s a treballar, amb els 
recursos disponibles a l’Ajuntament, per evitar que es vulnerin els seus drets 
fonamentals. En aquest sentit, instar el Fons Mallorquí de Solidaritat i Cooperació 
perquè una part de l’aportació que rep d’aquest Ajuntament es destini a programes de 
dones i infants afganesos.  
5.2. Donar suport al Govern de les Illes Balears en la proposta d’acollir dones i nines 
afganeses en qualitat de refugiades o sol·licitants d’asil i poder contribuir a garantir la 
seva vida i la seva integritat, dins l’estratègia nacional i europea. 
5.3. Instar el Govern de les Illes Balears i el Govern d’Espanya a adoptar mesures de 
protecció adreçades a aquells homes i dones que es trobin en situació de risc per ser 
defensors dels drets humans, així com de dones activistes i professionals que durant 
aquests anys han treballat per a la construcció de la llibertat i democràcia a l’Afganistan.  
5.4. L’Ajuntament d’Artà insta la Unió Europea a que organitzi i distribueixi 
urgentment ajuda humanitària. Demanem al Servei d’Acció Exterior i a la Comissió que 
avaluïn ràpidament les necessitats, juntament amb altres donants internacionals, i 
estableixin canals de distribució. 
5.5. Instar la Unió Europea a seguir de prop la conducta dels talibans, especialment pel 
que fa als drets de la dona, la seguretat de les minories i dels nins i nines. L’Afganistan 
no s’ha de tornar a convertir mai més en un refugi segur per als terroristes. 
L’incompliment d’aquestes línies vermelles ha de conduir a sancions, aïllament 
diplomàtic i retallada de l’ajut directe al desenvolupament de la Unió Europea per a les 
entitats relacionades amb l’estat. 
5.6. Instar el Govern de l’Estat a treballar, juntament amb la Unió Europea, per tal 
d’establir corredors segurs humanitaris perquè aquelles persones sol·licitants d’asil 
puguin ser traslladades a un territori segur, facilitant la seva mobilitat i protecció 
internacionals. 
5.7. Instar la Unió Europea a la suspensió de les deportacions a l’Afganistan i a treballar 
en una política migratòria eficaç, que vagi a l’arrel dels problemes i causes que obliguen 
les persones a migrar, alhora que eviti els desastres humanitaris i que garanteixi la plena 
protecció de les persones migrades i els seus drets. 
5.8. Reconèixer la tasca humanitària i de seguretat per al poble afgà desenvolupada 
aquests anys per les Forces Armades espanyoles i pels empleats públics, personal de 
l’ambaixada i col·laboradors del Govern d’Espanya. 
 
7. Acordar, per 10 vots a favor (PSOE, PI, AA i PP) i 2 abstencions (UIA): 
7.1. Aprovar el reconeixement dels crèdits provinents de les despeses corresponents a 
l’exercici de 2020 i que sumen un total de 548,13 euros, que s’aplicaran al pressupost de 
2021 amb càrrec a les seves partides respectives.  
7.2. Donar trasllat d’aquest acord als departaments d’Intervenció i Tresoreria. 
 
8. Acordar, per unanimitat: 
8.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 13/2021, en la 
modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent líquid de tresoreria 
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resultant de la liquidació de l’exercici anterior, d’acord amb el resum per capítols 
següent: 
Estat de despeses 

Aplicació Descripció 
Crèdit 

extraordinari 
Progr. Econòmica Suplement de crèdit  

 
2313 22102 01 Residència. Gas 22.500,00 € 
2313 22104 01 Residència. Vestuari 4.200,00 € 
2313  22105 01 Residència. Productes alimentaris 35.500,00 € 
2313 22110 01 Residència. Productes de neteja 7.000,00 € 
2313 22199 01 Residència. Altres subministraments 9.000,00 € 
2313 22799 01 Residència. Treballs d’altres empreses 31.000,00 € 
2314 22799 01 Centre de Dia. Treballs d’altres empreses 4.000,00 € 
0111 35900 01 Interessos i comissions 4.500,00 € 

  Total 117.700,00 € 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent líquid de tresoreria, en els 
termes següents: 
Estat d’ingressos 

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats 
a) i b), del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del 
títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en 
matèria de pressupostos, que són els següents: 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de 
demorar-ho a exercicis posteriors. 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit suficient destinat a 
aquesta finalitat específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui 
establerta la vinculació jurídica. 
8.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el butlletí oficial 
de la província, pel termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades 
poden examinar-lo i presentar reclamacions davant el Ple. Considerar l’expedient 
aprovat definitivament si durant el termini esmentat no es presenten reclamacions; en 
cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 

   La secretària       Vist i plau 
El batle 

Aplicació: econòmica 
Descripció Euros 

    
Cap. Art. Conc.     

 8 70 00 
Romanent de tresoreria per a despeses 

generals 117.700,00 € 

      Total d’ingressos  117.700,00 € 


